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گروه سیاســی- رحمان زین الدین: 
مذاکرات  موضــوع  دوباره  روزها  این 
هســته ای از زبان دولتی ها بخصوص 
رئیس آن یعنی مســعود پزشکیان بر 

زبان جاری می شود.
پزشکیان در مناظرات انتخاباتی بخصوص 
دور دوم آن با مرد همیشه بازنده یعنی سعید 
جلیلی، به صراحــت گفته بود که نمی توان 
به دور خود قفس کشــید و توقع داشت که 

کشور پیشرفت کند.
اعتقاد به مذاکره پزشکیان 

این سخنان پزشــکیان دقیقا در راستای 
همان حرف هایی است که همیشه می گوید 
»می خواهــد با دلش صحبــت کند« یعنی 
ایمان و اعتقادش است و معتقد است که باید 
در تعامل با جهان بود تا بتوان پیشرفت کرد.
مصداق این جمله نیز امضای قرارداد 25 
ســاله با روسیه است که در آن افزایش همه 
جانبه همکاری های میان دو کشور مد نظر 

قرار گرفته است.
البته پزشــکیان در مصاحبه با شــبکه 
NBC از تمایلش بــرای امضای قراردادی 
مانند قرارداد به روســیه میان ایران و اروپا 
گفت و گفت که باید در سیاســت خارجی 

نیز وفاق داشت.
اما این روزها و بعد از مصاحبه ســخنان 
وی با رسانه های خارجی درباره آمادگی ایران 
بــرای مذاکره با غرب که به دو بخش اروپا و 
آمریکا تقسیم می شوند، ابراز امیدواری کرد 
کــه ترامپ بتواند صلح و امنیت را در جهان 

بازگرداند.
موافقت با مذاکرات در دولت 

سیزدهم، مخالفت در دولت چهاردهم 
اما این روزها از تریبون هایی که همســو 
با دولت نیســتند، صداهایی بلند شده که او 
نمی توانــد درباره موضوع مذاکــره با امریکا 
اظهار نظر کنــد، که از آن جمله می توان به 
مطالب روزنامه هایی مانند کیهان اشاره کرد 
و یا در نمازهای جمعه تهران و مشــهد این 

سخنان روزنامه کیهان تکرار می شود.
خطیب موقــت نماز جمعه تهــران در 
سخنانی به دولت هشــدار داد که »آمریکا 
مذاکره را بــرای مقابله با انقلاب می خواهد. 
اگر آمریکا دم از مذاکره می زند برای مقابله 
با انقلاب اســت. مقامات آمریکایی ســه راه 
برای مقابله با نظام ایــران مطرح می کنند، 
حمله نظامــی، بمباران مراکز هســته ای و 
مذاکره. آمریکایی ها به صراحت می گویند راه 
مقابله با ایران مذاکره است. این ها می گویند 
مشکلاتمان با مذاکره با آمریکا حل می شود 
بنده به والله قســم می خورم که گرانی ها دو 
برابر می شود و مشــکلات مضاعف می شود 
همانطــور که خدا در قرآن خطاب به پیامبر 
درباره مذاکره با کفــار نکات دقیقی را بیان 

کرده اســت. بنده تاکید می کنم که تنها راه 
مقاومت در برابر خیره سری های آمریکاست 
و نه مذاکره. به یــاری خداوند ما هم روزی 
در نماز جمعه جشــن شکســت آمریکا را 

می گیریم.« 
اما وی در دولت سیزدهم در شهریورماه 
سال گذشــته که مذاکرات داشت به نتیجه 
می رسید اما سعید جلیلی شروط جدیدی را 
در مذاکرات مطرح کرد و توافق ملغی شــد، 
گفته بود که »مذاکــره کنندگان از جنس 
مردم، امین، شــجاع و مرد میدان هستند؛ 
لغو تحریم های نفتــی را هم از طرف مقابل 

بگیرید.«
اما خطیب جمعه مشــهد کــه روزگاری 
داماد شهیدش مســئولین اجرایی کشور و 
همچنین مذاکــرات هســته ای را برعهده 
داشت، و از آنها به عنوان قهرمان و نماز شب 
خوان یاد کرده بود در نماز جمعه گذشــته 
گفته است که »یک عده افرادی که در داخل 
کشور هنوز دل به غرب دارند و ساز مذاکره را 
کوک کردند، بدانید با چه کسی می خواهید 
مذاکره کنید؟ با عناصر شکست خورده ای که 
به این ذلت افتاده اند؟ عزیزان مسؤول ما این 
لطف و عنایت پروردگار را بشناســند و جزو 
»أکَْثَرَهُــمْ لا یعَْلمَُونَ« نباشــند، به عنایات 
خدادادی داخل کشــور تکیه کنند، فعالیت 
و جهــاد کنند، مردم را از این نابســامانی ها 
و ناترازی هــا نجــات دهنــد و به دشــمن 

شکست خورده چشم نداشته باشند.«
این سخنان را در کنار فعالیت های دولت 
ســیزدهم بگذارید و به سخنان علی باقری 
مذاکره کننده ارشد هسته ای در شهریورماه 
گذشته توجه کنید که می گوید: »»کسانی 

که با پوشش دفاع از ارزش ها تلاش می کنند 
تا مذاکره را ماهیتاً ضــدارزش جلوه دهند، 
عملًا می خواهند دســت نظــام برای تأمین 
منافع ملی را از این ابزار کلیدی و مهم تهی 

کنند.«
منافع مردم ارجح بر هرچیزی است

همگان بخاطر دارنــد که در اواخر دولت 
کریمه محمود احمدی نژاد ناگهان شــوک 
بزرگی که متولیان سیاست خارجی ایران از 
جمله سعید جلیلی هرگز به فکرشان خطور 
نمی کرد و یا دانش دانستن آنرا را نداشتند، 
از سوی غرب با همراهی دوستان ایران یعنی 
چین و روسیه به کشــور وارد شد و دولتی 
که سرمست از سرازیر شدن بیکران دلارهای 
نفتی بود، ناگهان دید که حتی دیگر یک دلار 
به کشور وارد نمی شود و دوستان ایران یک 

قطره نفت از دولت نمی خرند.
به همین دلیل فرزندان آقایان و آقازادگانی 
که روزی هکتورها شدند را به میدان آوردند 
و رانت های بی شماری را به این فرزندان تازه 
به دوران رسیده دادند که به خیال خودشان 
تحریم هــا را دور بزنند اما تنها کاری که رخ 
داد این بود که جیب آقازادگان را پر کردند و 
تا ابد اگر نوه و نتیجه های آنها کار هم نکنند، 
دارند که خوب بخورند و پول های ملت ایران 

را در دیار فرنگ حیف و میل کنند. 
در همان روزها بــود که دولت جدید به 
میدان آمد و بعد از مذاکراتی سخت و طاقت 
فرسا توانست به تعاملی با 6 کشور برسد که 
برجام نام گرفت، ولی همان گروهی که تصور 
می کردند در دولت هــای نهم و دهم فردی 
در راس نظام اجرایی است که هاله ای از نور 
دور ســر خــود دارد و دولتش به ظهور امام 

زمان)عج( ختم خواهد شــد، امروز بر مدار 
ضدیت با منافع مردم هستند.

ایــن روزها انگار بازهــم تندروهای بدنه 
اصولگرایی و یا آنهایی که از نگاه حب و بغض 
شخصی به مســایل نگاه می کنند، به دنبال 
ذبح منافع ملــی در پیش پای عده ای قلیل 
در جامعه هستند تا بتوانند حتی برای اندکی 
هم که شده سدی در برابر دولت چهاردهم 
که با شــعار شــنیدن صدای بی صدایان بر 

مسئولیت اجرایی کشور تکیه زده، باشند.
این کفن پوشان هرگز در برابر پاستوری 
که دولت سیزدهم در آن حضور داشت جمع 
نشدند و شعار ندادند که باید آنهایی که ضد 
منافــع ملی رفتار می کنند، اعدام و یا اخراج 

شوند.
انگار دنیا در سه سال دولت سیزدهم برای 
این افراد تنها گلستانی بوده است که ناگهان 
با شــهادت رئیس مظلومش بــه جهنمی 
سوزان تبدیل شده که باید هرچه فریاد دارند 
بر سر هموطنان خود بکشند درحالیکه امام 
خمینی )ره( فرموده بودنــد، »هرچه فریاد 

دارید بر سر آمریکا بزنید.«
این افــراد انگار همچنان درک نکرده اند 
که باید در درجه اول منافع مردم را مد نظر 
قرار داد و اگر مردم پشــتیبان نظام نباشند، 

خطرات بزرگی کشور را تهدید خواهد کرد.
این درک در لایه های عمیق نظام رسوخ 
کــرده و به نظر می رســد که بایــد این بار 
خواسته مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی 
از امام )ره( درباره حل مشــکل ارتباط ایران 
با آمریــکا حتی اگر با رئیــس دولتش پدر 
کشتگی داشته باشیم حل شود. این خواست 

مردم و به نفع تمامیت نظام است.

نگاه  اینکه  بیان  با  جمهوری  رئیس 
باشد  اینگونه  نباید  به مردم  ما نسبت 
که آنها را دیگران ببینیم و خودمان را 
خودی، گفت: قرآن به ما می آموزد که 
برابر  خداوند پاداش هر کار خیر را 10 
می دهد، اما برای کار بد به اندازه همان 
کار بد مجــازات در نظر می گیرد. حالا 
ســوال این است که آیا ما هم اینگونه 

عمل کرده ایم!
مســعود پزشــکیان صبح دوشــنبه در 
نشست مشترک سران و جمعی از مسئولان 
قوای ســه گانه که به میزبانی نهاد ریاست 
جمهوری برگزار شــد، ضمن تبریک اعیاد 
شــعبانیه و ایام دهه مبارک فجر، از قبول 
دعوت دولت از ســوی ســران و مسئولان 
قوای مقننه و قضائیه تشــکر کرد و اظهار 
داشــت: قدم اول در مسیر موفقیت انشراح 
صدر و بالابردن تحمل، شــنیدن ســخن 
مخالف و انتقادپذیری اســت. همانگونه که 
سران محترم قوای قضائیه و مقننه فرمودند 
نگاه ما به سرمایه دار نباید نگاه به یک انسان 

استعمارگر و بد باشد.
پزشــکیان با اشــاره به بخش دیگری از 
ســخنان مطرح شده از ســوی سران قوای 
قضائیــه و مقننه مبنی بر اینکه شــاخص 
مردم هســتند، تصریح کــرد: در انتخابات 
اخیر 50 درصد مردم مشارکت نکردند، آیا 
آنها از ما نیســتند و آیا مــا خدمتگزار آنها 
نیستیم! نباید از خود بپرسیم که چرا از ما 

ناراضی هستند؟
رئیس جمهوری با اشــاره بــه عملکرد 
رســول گرامی اسلام در بدو ورود به مدینه 
در ایجاد بــرادری میان مردم و به خصوص 
میان دو قوم اوس و خــزرج و نیز عملکرد 
ایشــان در هنگام فتح مکــه و اعلام اینکه 
مسلمانان همه با هم برادرند، با بیان اینکه 
این کار در بیان ســاده است، اما اجرای آن 
به هیچ وجه ســاده نیســت، گفت: پیامبر 
حتــی بعدتر پس از کســب غنائم زیاد در 

غزوه حنین برای جذب تازه مسلمانان مکه 
به آنها سهم بسیاری بیشــتری داد، اما ما 
اینجا مردمی را که با اعتقادات و باورهای ما 
همــراه بودند و 98 درصد آنها به جمهوری 
اســلامی رای دادند، به جای اینکه بیشتر 
جــذب کنیم، حرفی پیــدا می کنیم، انگی 

می زنیم و بعد حذف شان می کنیم.
پزشــکیان با بیان اینکه اینها همه مردم 
این کشــور هستند و ما باید خدمتگزار آنها 
باشیم، خاطرنشــان کرد: این باور و اعتقاد 
قلبی من اســت؛ ما بایــد خدمتگزار همه 
کسانی باشــیم که در این مملکت زندگی 
می کنند.باید بســتر مواجهه عادلانه با آنها 
را فراهــم و بــا انصاف و بر اســاس حق با 
آنها رفتــار کنیم و تبعیضی بین هیچ کدام 
قائل نشــویم. اگر با مردم براساس لیاقت و 
شایســتگی های آنان برخورد کنیم، امکان 

ندارد از ما دوری کنند.
رئیــس جمهوری با اشــاره به انتشــار 
تحلیل هــا و اخباری از ســوی بدخواهان 
ایران اسلامی مبنی بر اینکه ایران امروز در 
بدترین و ضعیف ترین وضعیت خود اســت 
و می تــوان به آن ضربه زد، اظهار داشــت: 
دشــمنان به این مســئله امید بسته اند که 
با دامن زدن به اختلافات در داخل کشــور 
مردم را به خیابان بریزند و بعد خودشــان 

سوار بر موج اعتراضات شوند.
در مقابــل مــا باید همه تــلاش خود 
را بــه کار بگیریــم که فــارغ از اختلافات، 
مشکلات مردم را حل کنیم و اگر هم جایی 
نمی توانیم مشکلی را حل کنیم، محترمانه با 
مردم گفت وگو کنیم و به آنها توضیح دهیم.

پزشــکیان افزود: وقتی نتوانســتیم به 
تعهــدات خود در مقابل مردم عمل کنیم و 
مثلا نتوانســتیم مطالبات او را بدهیم، اگر 
به خیابــان آمد و اعتراض کــرد، باید با او 
گفتگو کنیــم، اما در عوض با او برخورد بد 

هم می کنیم. 
حل مشــکلات مردم وظیفه ماست، اگر 

نمی توانیم لااقل باید با زبان خوش برای آنها 
توضیح دهیم و فرصت بگیریم تا بتوانیم آن 
مشکل را حل کنیم، نه اینکه با آنها برخورد 
خشــن کنیم. البته مردم هــم باید مراقب 
باشند که دشمن از اعتراضات آنها در جهت 

برهم زدن جامعه سواستفاده نکند.
کرد: همانگونه  تصریح  رئیس جمهوری 
کــه رئیس محترم مجلــس گفتند ما باید 
تلاش کنیم مشــکلات معیشتی مردم را به 
هر شکل رفع کنیم؛ وضعیت فعلی گرانی و 
مشــکلات معیشتی که مردم را تحت فشار 
قرار داده، قابل قبول نیست. اگر چه بخشی 
از این مشکل در دست ما نیست، اما مصمم 
هستیم به هر شــکلی که شده سفره مردم 
را تا جای ممکن تامین کنیم. در جلســات 
سران قوا نیز همواره این دغدغه وجود دارد 
و تا قبل از عید کارهایی انجام خواهیم داد 
و برای سال بعد نیز قطعا روند را به شکلی 
دنبــال خواهیم کرد که برای ســفره مردم 
مشــکل ایجاد نشــود و بتوانیم پاسخگوی 

مردم باشیم.
جمهوری اسلامی ایران خواهان 
هم افزایی و افزایش قدرت جهان 

اسلام است
رئیــس جمهور با بیان اینکــه به دنبال 
توســعه روابــط و هم افزایــی میــان همه 
کشورهای اســلامی و افزایش قدرت جهان 
اسلام هستیم، گفت: علاوه بر ایجاد وفاق در 
داخل، خواهان توســعه روابط با کشورهای 
همسایه و اسلامی هستیم، چرا که معتقدیم 
بــروز هرگونــه اختلاف میان مســلمانان، 
موجب طمع دشمنان برای مداخله خواهد 
شــد. مســعود پزشــکیان در دیدار آقای 
حکمت حاجی اف، دستیار رئیس جمهوری 
آذربایجــان در امور سیاســت خارجی، با 
بیان اینکه روابــط ایران و آذربایجان علاوه 
بر مولفه های ارتباطات همســایگی، متکی 
بــر روابط برادرانه و خویشــاوندی اســت، 
بــر علاقمنــدی جمهوری اســلامی ایران 
بر تقویــت روابط فیمابیــن در بخش های 
مختلف اقتصادی، سیاسی، فرهنگی، دفاعی 
و امنیتی تاکید کرد و گفت: ما همچنین بر 
رفع ســریع موانع در بخش تجارت و حمل 
و نقــل تاکید داریم و از تبادل و اشــتراک 
تجربیات میان دو کشور استقبال می کنیم.

رئیس جمهوری در ادامه حفظ تمامیت 
ارضی کشــورهای منطقه را از جمله اصول 
اساسی سیاست خارجی جمهوری اسلامی 
ایران برشمرد و تصریح کرد: تغییر مرزهای 
منطقــه به هیــچ وجه قابل قبول نیســت 
و برخــی تحــرکات قدرت های خــارج از 
منطقه، ضرورت تقویت وحدت و انســجام 
میان کشورهای منطقه و پرهیز از هرگونه 

اختلاف را ضروری می سازد.
پزشکیان با بیان اینکه جمهوری اسلامی 
ایران به دنبال توســعه روابــط و هم افزایی 
میان همه کشــورهای اســلامی و افزایش 
قدرت جهان اســلام است، اظهار داشت: ما 
عــلاوه بر ایجاد وفــاق و همدلی در داخل، 
خواهان توسعه روابط با کشورهای همسایه 
و کشــورهای اســلامی هســتیم، چرا که 
معتقدیم بروز هرگونه اختلاف و شــکافی 
میان مسلمانان، موجب طمع دشمنان برای 

مداخله و ایجاد تفرقه خواهد شد.
رئیــس جمهوری در بخــش دیگری از 
سخنانش در این دیدار با اشاره به سفر خود 
به جمهوری آذربایجان در دوران مسئولیت 
در وزارت بهداشــت و درمان گفت: زمانی 
که به آذربایجان ســفر کرده بودم، احساس 
می کردم که در وطن خود هستم و حتما در 
فرصتی مناسب بار دیگر به کشور شما سفر 
خواهم کرد.دکتر پزشــکیان همچنین ابراز 
امیدواری کرد که میزبان آقای الهام علی اف 
رئیس جمهوری آذربایجان در تهران باشد.

حکمــت حاجــی اف دســتیار رئیــس 
جمهوری آذربایجان نیز در این دیدار ضمن 
ابراز خرسندی از ملاقات با دکتر پزشکیان 
و ابلاغ سلام های گرم آقای الهام علی اف به 
رئیس جمهور و همچنین تبریک فرارسیدن 
چهل و ششمین ســالگرد پیروزی انقلاب 
اســلامی گفت: جمهوری اســلامی ایران 
به عنوان کشور دوســت و برادر آذربایجان 
برای ما از اهمیت بالایی برخوردار اســت. 
ما خواستار ارتقای ســطح روابط دو کشور 
هستیم و خوشبختانه امروز زمینه برای این 

هدف فراهم است.
آذربایجان  جمهــوری  رئیس  دســتیار 
تصریح کــرد: با اطمینان عرض می کنم که 
از میان  کشورهایی که با جمهوری اسلامی 
ایران همسایه هستند، جمهوری آذربایجان 
از مصمم ترین کشورها برای توسعه همکاری 

و روابط با ایران است.
حکمت حاجــی اف همچنین ضمن ابراز 
رضایت از گفت وگوهایی که در تهران داشته 
اســت و ضمن ابلاغ دعوت رئیس جمهور 
آذربایجان از دکتر پزشــکیان برای سفر به 
این کشــور افزود: مردم آذربایجان بســیار 
دوســتدار و علاقمند به جنابعالی هستند و 
ما بی صبرانه منتظر سفر شما به جمهوری 

آذربایجان هستیم.
دســتیار رئیس جمهوری آذربایجان در 
امور سیاســت خارجی، بــه دعوت همتای 
خویش دکتر مهدی سنایی، مشاور سیاسی 
رئیس جمهور و معاون سیاسی دفتر رئیس 
جمهور، سفری دو روزه طی روزهای 13 و 

14 بهمن به تهران داشت.

»مردمسالاری«پارادوکسمخالفاندولترابررسیمیکند

تناقض تندروها درباره مذاکرات

پزشکیاندرنشستمشترکسرانوجمعیازمسئولانسهقوه:

گاماولدرمسیرموفقیت،بالابردنتحملوشنیدنسخنمخالفاست

ظریف:
امروزدرجهانجنگروایتهازندگیمیکنیم

معاون راهبردی رئیس جمهوری،گفت: امــروز در جهان روایت ها و جنگ 
روایت ها زندگی می کنیم و این واقعیت را بهتر از همه صهیونیست ها شناخته اند 
و لذا اگر به روابط بین الملل نگاه کنید اولین جایی که شــروع به قالب سازی و 
تغییر روایت ها کرد، اسرائیل بود. »محمد جواد ظریف« معاون راهبردی رئیس 
جمهور در مراســم رونمایی از سیاســت نامه »راهبرد وفاق برای تأمین امنیت 
ملّی مبتنی بر رویکردی تاریخی به مســائل امنیت ملّی ایران« به عنوان کاری 
از معاونت راهبردی ریاست جمهور، گفت: در دنیای روایت ها زندگی می کنیم، 
حتی قبل از اینکه مکتب ساده انگاری یا انتقادی ما را با اهمیت زبان، گفتگو و 
تصویر آشنا کنند، اندیشمندانی در دهه هفتاد میلادی به موضوع اهمیت تصویر 
در برداشــت و سوءبرداشــت در روابط بین الملل اشاره کرده اند، تصمیم گیران 
سیاست بین الملل براساس واقعیات عمل نمی کنند. وی افزود: آنچه که مبنای 
تصمیم اســت، تصویری اســت که از واقعیت در ذهن داریم، این تصویر متاثر 

بسیاری از عوامل است. لذا تصویر ذهنی ماست که عمل را شکل می دهد.
ظریف تئوری های جدید همچون ساده انگاری را متمرکزتر بر تصویر ذهنی 
ارزیابی کرد و گفت: از این پس دیپلماســی عمومی در دستور کار وزارتخانه ها 
قرار گرفت، این رشته اولین بار از دهه 60 میلادی وارد مباحث دانشگاهی شد 
اما این علم از أواخر دهه 80، دپارتمان دیپلماســی عمومی در آمریکا شــکل 
گرفت، چرا که پس از پایان جنگ ســرد انســان به عنوان موضوع دیپلماسی 
مطرح شد. معاون راهبردی رئیس جمهوری ادامه داد: دولت ها به نقش افراد در 
شکل گیری حقوق بین الملل پی بردند، هر چه فرد موثرتر شود، تصورات موثرتر 
می شود، هر قدر تصورات موثرتر باشد، ارایه و روایت سازی موثرتر می شود و لذا 
»قاب سازی« و یا »روایت سازی« وارد مباحث روابط بین الملل شد. روایت دیگر 
روبنا نیست بلکه زیربناست. وی افزود: امروز در جهان روایت ها، جنگ روایت ها 
زندگی می کنیم و این واقعیت را بهتر از همه صهیونیســت ها شناخته اند و لذا 
اگر به روابط بین الملل نگاه کنید اولین جایی که شروع به قالب سازی و تغییر 

روایت ها کرد، اسرائیل بود.
ظریف با بیان اینکه بحث هســته ای شدن ایران از دهه نود میلادی توسط 
صهیونیســت ها آغاز شد و تاکنون ادامه دارد، افزود: وقتی این حرف را می زنند 
بسیاری خوشحال می شوند این درحالی است که آنها در حال برساخت واقعیت 
هســتند، آیا آنها می خواهند قدرت ایران را نشــان دهند یا درحال برساخت 
خطر ایران هستند؟ آنها درحال شرح این روایت هستند که ایران خطری برای 
همه جهان اســت. معاون راهبردی ریاســت جمهوری با تاکید بر اینکه رژیم 
صهیونیستی از سلاح هسته ای ایران نمی ترسد، افزود: اگر اینطور بود اسرائیل 

باید با برجام موافقت می کرد.
ظریف افزود: روایت رژیم صهیونیست از خودش نیز دو پایه دارد، می گوید ما 
مظلوم هستیم به واسطه هولوکاست و دوم اینکه می گوید ما شکست ناپذیریم، 
اینکه این میزان از جنایت را در غزه رقم زدند بازسازی افسانه شکست ناپذیری 
است.  معاون راهبردی رئیس جمهور تاکید کرد: اسرائیلی ها استاد روایت سازی 
هســتند و در این مســیر هالیود و مشــاغلی همچون خبرنگاری و اجراهای 
تلویزیونــی را هم به خدمت گرفته اند و با این ســلطه در حوزه روایت پردازی، 
روایتی از ایران را برســازی می کنند و متاسفانه در غرب و حتی خود ایران هم 
آنچه جا افتاده این اســت که ایران در ضعیف ترین و خطرناک ترین حالت خود 
قرار داد. ظریف افزود: آنها اینطور روایت می کنند که توان آفندی ایران ضعیف 
است، توان پدافندی ایران تضعیف شده است. روایت دوم این است که ایران در 
این شرایط ناگزیر است به سمت سلاح هسته ای برود و اینطور نتیجه می گیرند 
که در فاصله بین ضعف ایران تا رسیدن به پنجره  هسته ای شدن، باید استفاده 

کرد و ایران را مورد حمله قرار داد. 
وی با بیان اینکه باید روایت ســاخته اسرائیل درباره ایران را مبنی بر اینکه 
ایران ضعیف شــده است، بشکنیم، گفت: بعضی شــاید بگویند راه شکستن 
ایــن روایت وعده صادق 3 اســت اما به نظر من ایــن روایت به روایت مدنظر 
صهیونیســت ها کمک می کند. روایت دوم هم این است که بگوییم ما اشتباه 

کردیم و باید عقب نشینی کنیم که این روایت نه ضروری است و نه درست.
معــاون راهبردی رئیس جمهوری تاکید کرد: روایت مدنظر ما نیز در قالب 
سیاست نامه راهبرد وفاق برای تأمین امنیت ملیّ مبتنی بر رویکردی تاریخی 
به مسائل امنیت ملّی ایران، حاصل ماه ها کار کارشناسی و  پژوهش در معاونت 

راهبردی ریاست جمهوری است، ارائه خواهد شد.
ظریف اظهار کرد: دعوای فلســطین دعوای اشغال اســت، اما اسرائیلی ها 
می خواهند این دعوا را به دعوای ایران و اسرائیل تبدیل کنند، آنچه باعث تاسف 
اســت این است که ما در داخل کشور به این روایت اصالت می دهیم، آنها این 
قاب را ساخته اند و ما هم سر خود را در این روایت می کنیم و عکس می گیریم.
وی گفت: می گویند حماس نیروی نیابتی ماســت اما وقتی بشــار سقوط 
کرد، تبریک گفت. این به این خاطر اســت که ما فــرق روایت، فرق امنیت و 
امنیتی سازی را نمی فهمیم. معاون راهبردی رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه 
معتقدم باید با همه مذاکره کنیم بجز رژیم صهیونیســتی، تصریح کرد: بعضی 
می خواهنــد آمریکا ما را نجات دهد، ما باید آمریکا را خوب بشناســیم و باید 
بدانیم که دردهای ما با کمک آمریکا حل نخواهد شــد.  ظریف یادآور شــد: 
انقلاب اســلامی آمد و به مــردم خود باوری داد. وقتی عــراق به ایران حمله 
کــرد همه منتظر بودند ایران ظرف یک تا دو هفته ســقوط کند. اما به برکت 
خودباوری که امام به ما داد، به برکت نیروهای مسلح و به برکت حضور مردم در 
صحنه، ایران پیروز شد. این خودباوری در زمان رهبری انقلاب اسلامی بیشتر 
نیز شد. وی تاکید کرد: ایران امروز پس از 220 سال به موقعیتی رسیده است 
که هیچ کشــوری نمی تواند این فکر را بکند که به ایران حمله کند و قسر در 
برود، همانطور که رهبر انقلاب تاکید کردند که دوران »بزن و در رو« تمام شده 
است، ایران به نگاه تهدید محور نیاز ندارد، تهدید داریم اما اینکه دل مشغولی 

ما این تهدیدات باشد، اینطور نیست.
معاون راهبردی رئیس جمهوری افزود: این افتخار ایرانِ امروز است که مغول 
به ما حمله کرد، اما وزیر امور خارجه آنها به ایران آمد و گفت که ما تاریخ خود 
را از ایران می خواهیم. ما لقمه چرب و نرمی نیســتیم که یک روز آمریکا، یک 
روز روسیه، یک روز انگلیس بیاید و ما را قورت بدهد، ما هزینه زیادی پرداخت 

کرده ایم و ممکن بود با هزینه کمتری به این دستاورد برسیم.
ظریف با تاکید بر اینکه امروز وظیفه همه ماست که روایت ایران مطمئن را 
بسازیم، گفت: باید در تامین امنیت ملی به وفاق برسیم که توانسته ایم به جایی 
برســیم که هیچکس در دنیا نتواند به ما نگاه چپ کند، کســی نمی تواند این 
موضوع را مورد تردید قرار دهد، این به معنای غرور نیست بلکه بدین معناست 

که باید این دستاورد را گرامی بداریم.
وی تاکید کرد: باید مثل چین 19۷3 باشــیم که به عقب نگاه نکنیم و رو 
به جلو حرکت کنیم و براساس قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران،پایه های 

امنیت را اقتصاد، دیپلماسی، تکنولوژی و سایر توانمندی ها مستحکم می کند.
معاون راهبردی رئیس جمهوری با تاکیــد بر اینکه باید نگاه فرصت محور 
داشته باشیم، گفت: باید به فرصت های خانه نگاه کنیم، باید مردم داخل و خارج 
کشــور را فرصت ببینیم و نه تهدید. ظریف با تاکید بر اینکه نباید از تهدیدها 
غافل شــویم، اظهار کــرد: روایت ایرانِ مطمئن پادزهر روایت امنیتی ســازی 
صهیونیست هاســت، ما می توانیم با همسایگان و منطقه به چشم فرصت نگاه 
کنیــم. وی گفت: اولین حکومتی که از قاجار تا کنون، علی رغم مخالفت همه 
قدرت های جهان یک وجب از خاک ایران را از دســت نداده اســت، جمهوری 
اسلامی است و این موجب افتخار است. به گزارش ایرنا، معاون راهبردی رئیس 
جمهور پس پایان نشســت رونمایی از »سیاست نامه راهبرد وفاق برای تامین 
امنیت ملی« در واکنش به برخی از چالش های ایجادشده درباره تداوم حضور 
وی در دولت، گفت: 40 سال است که با چالش های مختلفی مواجه هستیم و 
کسانی که تصور می کنند با چالش های اخیر جا خواهیم زد بدانند اگر قرار بود 

جا بزنیم در این 40 سال این اتفاق رخ می داد.

پاسخمرکزاسنادانقلاباسلامی
بهادعاینمایندهمجلسدرموردظریف

مرکز اســناد انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای با رد ادعای برخی افراد مبنی بر 
ارتباط معاون راهبردی رئیس جمهوری با ساواک در دوران رژیم پهلوی، آورده 
اســت: بر طبق اسناد موجود در این مرکز، هیچ گونه سندی دال بر همکاری و 

ارتباط آقای ظریف با ساواک وجود ندارد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی مرکز اسناد انقلاب اسلامی، طی روزهای اخیر 
ادعایی مبنی بر ارتباط محمدجواد ظریف با ســاواک از ســوی برخی از افراد 
مطرح شــده است. مرکز اسناد انقلاب اسلامی، علی رغم این که وظیفه بررسی 
صحت و ســقم ادعاهای سیاسی له یا علیه افراد ندارد، در راستای رسالت خود 
در زمینه صیانت از تاریخ انقلاب اســلامی و نیز در پاســخ به افکار عمومی و 

درخواست اهالی مطبوعات و رسانه، این ادعا را راستی آزمایی کرده است.

دولت

ارتشوسپاهپیشمرگیکدیگر
وسپرگلولههایدشمنهستند

فرمانده کل ارتش در دیدار با فرمانده کل سپاه با بیان 
اینکه ارتش و ســپاه پیش مرگ یکدیگر و سپر گلوله های 
دشمن هستند، گفت: تعامل و همدلی سپاه و ارتش موجب 
خرسندی رهبر معظم انقلاب و خشنودی امام زمان )عج( 

می شود.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرلشــکر ســید 
عبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در دیدار با سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده 
کل ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی که به مناسبت سالروز 
ولادت حضرت امام حســین )ع( و روز پاسدار انجام شد، 
اظهار کرد: تقــارن ایام مبارک دهه فجر، ایام شــعبانیه، 
پیروزی مردم غزه و همچنین ایام ولادت با سعادت حضرت 
سید الشهدا و حضرت عباس )ع( و روز پاسدار و جانباز ایام 
مبارکی اســت و همه این وقایع خوب دست به دست هم 
دادند تا ما در این ایام فرخنده و این مناسبت ها مجدد برای 

دیدار و عرض تبریک حضور بهم برسانیم.
وی افزود: ما این ارتباطات و دیدار صمیمانه را از گذشته 
داشــتیم و بیش از آنچه که ما حتی با اقوام و خویشاوندان 
خودمان ارتباط داشــته باشــیم، با عزیــزان، همکاران و 

همسنگرانمان در سپاه در ارتباط هستیم.
امیر سرلشکر موســوی با اشاره به وقایع 15ماهه اخیر 
در نوار غزه تصریح کرد: دشــمنان اســلام و مسلمانان در 
نوار غزه هر آنچه که می توانستند انجام دادند تا ملتی را از 
بین ببرند اما جلوه های بسیار زیبا در غزه، قلب مومنین را 
شاد کرد و در واقع حیات واقعی و عزت غزه از درون خون 

شهیدان بوجود آمد.
وی ادامه داد: با وجود اندوهبار بودن و ناراحتی هایی که 
ما برای شــهادت زنان بی دفاع، مردان بی سلاح، کودکان، 
نوزادان و آن همه تخریب ساختمان ها و آسیب های روحی 
و جسمی که از خود برجا گذاشته است، داشتیم و همه این 
فضاهای تلخی که بوجود آمد ما را به فضای همدلی و اتحاد 

ارتش و سپاه در دروان دفاع مقدس نزدیک کرد.
فرمانده کل ارتش اضافه کرد: در تبادل اسرا از یک طرف 
شاهد شکست کامل رژیم صهیونیستی بودیم و در آن سوی 
جبهــه مردم غزه با حمایت از مکتب مقاومت، کاملا پیروز 
ایســتاده بودند؛ فضایی که موجب شد تا ما مجدد سالهای 
کنار هم بودن را مرور کنیم و در این فضا و مدت 15 ماهه، 

قدر وجود یکدیگر را بیشتر بدانیم.
وی با بیان اینکه ارتش و ســپاه پیش مرگ یکدیگر و 
سپر گلوله های دشمن برای حفظ جان برادران و خواهران 
خودشــان هســتند، گفت: ما هر چقدر از این ارتباطات و 
تعاملات را بــا هم برقرار کنیم، موجب خرســندی رهبر 
معظم انقلاب به عنوان نایب ولی عصر و خشــنودی امام 
زمان )عج( می شــود و رضایت و خشنودی حاصل شده را 

موجب خوشنودی خداوند متعال نیز می دانیم.
امیر سرلشــکر موســوی با بیان اینکــه از این اتحاد و 
همدلی، جامعه انقلابی و مردم عزیز ما خوشحال می شوند 
و قطعا دشــمنان ما خشمگین خواهند شد، یادآور شد: ما 
از خوشحالی مردم شاد و خشنود هستیم و دشمنان ما که 
چشــم دیدن این یکرنگی و همدلــی را ندارند، عصبانی و 
خشمگین هستند. فرمانده کل ارتش در پایان خاطرنشان 
کرد: قطعا این همدلی ها و انسجام به اقتدار کشور عزیزمان 
ایران در قــدرت دفاعی و ملی ما کمک کننده و بســیار 

تاثیرگذار خواهد بود.

۴کشتینیرویدریاییسپاهوارتش
عازماماراتمیشوند

فرمانده نیروی دریایی ســپاه از اعزام 4 فروند کشــتی 
نیروی دریایی ســپاه و ارتش برای دیدار با نیروی دریایی 

امارات برای نخستین بار خبر داد.
به گزارش ایســنا، دریادار علیرضا تنگســیری فرمانده 
نیروی دریایی سپاه در حاشیه چهاردهمین جشنواره مالک 
اشتر سپاه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 4 فروند کشتی 
نیروی دریایی ســپاه و ارتش برای دیدار با نیروی دریایی 
امارات راهی این کشــور می شــوند. این دیدار برای اولین 
بــار رخ می دهد و ما بارها گفته ایم که کشــورهای منطقه 
می تواننــد امنیت منطقه را تامین کنند و نیازی به حضور 

بیگانگان نیست.
وی در پاســخ به پرسشــی درباره برگزاری رزمایش با 
کشــورهای مختلف، اظهــار کرد: رزمایش با کشــورهای 
همسایه از جمله عراق در دستور کار قرار دارد. برای مثال 
تعاملات با نیروی دریایی عمان در این زمینه انجام شده و 

ما در رزمایش های مشترک با عمان شرکت کرده ایم.
فرمانــده نیروی دریایی ســپاه با بیــان اینکه امنیت 
کشــتیرانی در منطقه تنگه هرمز بسیار مهم است، گفت: 
ما سال هاست امنیت تنگه هرمز را تامین کرده ایم و در این 
زمینه اقدامات خوبی انجام شــده است. دریادار تنگسیری 
دربــاره رونمایی از ناو پهپادبر گفــت: ما ناوهای پهپادبر و 
شناورهای این چنینی داریم که می توانند بالگرد و پهپاد را 
حمــل کنند و به یاری خدا به زودی الحاق این ناو پهپادبر 
چند منظوره به نیروی دریایی سپاه صورت خواهد گرفت.

سرلشکرسلامی:
نیرویقدسدرتمامنقاط

قدرتساختهاست
فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: سپاه در متن حوادث 
بزرگ و خطرناک رشــد کرده و از دل حوادث قوی شــده 
است؛ ســپاه در واقعیت میدان، تصویر ساخته و در نهایت 

موفق از آن خارج شده است.
به گزارش ایسنا، سرلشکر حسین سلامی در چهاردهمین 
جشنواره مالک اشتر سپاه با بیان اینکه سپاه تعلیم یافته در 
مقابل شکوه ظاهری امپراتوری ها نمی هراسد، اظهار کرد: 
ســپاه در متن حوادث بزرگ و خطرناک رشــد کرده و از 
دل حوادث قوی شده است. سپاه در واقعیت میدان تصویر 
ساخته و از ابتدا هم همینگونه بوده است. با دشمنانی که 
در ابتدا فکر می کردند می توانند سپاه را به عقب برانند، فکر 
می کردند می توانند قلوب پاسداران و بسیجیان را تسخیر 
کنند و با اطمینان به پیروزی آمدند و هرچه داشــتند بر 
میدان آوردند، اما ســپاه بی اعتنا به جمع  شدن قدرت های 
جهانی و هم دستی آنان، دقیق در برابرشان تدبیر کرده و در 

نهایت موفق از میدان خارج شده است.
ســردار سلامی تاکید کرد: عمر سپاه در دفاع از انقلاب 
اسلامی گذشته است. سپاهیان از شهادت نهراسیدند؛ خود 
را به دشمن رساندند و از امام آموختند که با دشمن پیش 
از آنکه با ما وارد جنگ شود باید جنگید. ما فقدان عقل در 
دشمن را بارها تجربه کرده ایم. سپاه امروز با سپاه سال 5۷ 
در حفظ ارزش ها و روح ایمان هیچ تفاوتی نمی کند. اما در 
حوزه سلاح بسیار پیشرفته تر و در مهارت بسیار کارآزموده 
تر شــده است و در ســاخت قدرت با انگیزه قوی تر مانده 
است. فرمانده کل سپاه با بیان اینکه امروز نمی توان عظمت 
شکل یافته ســپاه را به تصویر کشید زیرا سپاه وسیع تر از 
همه قدرت هاست، یادآور شد: دشمن تمام می شود اما سپاه 

و بسیج تمام نمی شوند. 

دفاعی


